
Komisja Ogólnospołeczna 

Protokół nr 10/21 

z dnia 25 października 2021 r. 

od godz. 14:00, do godz. 14:50  

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Hanna Iwaniuk  

3. Marcin Łabędzki  

4. Paweł Mataśka  

5. Dawid Mazurkiewicz 

6. Ewa Mielczarek-Sójka  

7. Wojciech Rychlik  

8. Piotr Warchlewski  

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca Komisji Katarzyna Chwiałkowska. 

Stwierdziła kworum. 

 

 

Punkt 2 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

1.   Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu zduńskowolskiego za rok 

szkolny 2020/2021.  

5. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zduńskowolskiego w I półroczu 2021 roku.   

6. Informacja opisowa o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zduńskowolskiego za I 

półrocze 2021 roku.   

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20                                       

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - 

FK.23/21.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20                                      

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2021 - FK.24/21.  



9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie posiedzenia Komisji.                                                        

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku posiedzenia Komisji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , 

Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

NIEOBECNI (2) 

Hanna Iwaniuk , Dawid Mazurkiewicz 

 

Komisja zatwierdziła porządek posiedzenia. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , 

Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

NIEOBECNI (2) 

Hanna Iwaniuk , Dawid Mazurkiewicz 

 

Komisja przyjęła protokół z ostatniego posiedzenia.  

 

Punkt 4 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu zduńskowolskiego za rok szkolny 

2020/2021. 

 

Wicestarosta - Wojciech Rychlik przedstawił powyższą informację. Zwrócił uwagę, że 

subwencja nie pokrywa realizowanych zadań. Obecna sytuacja (wzrost cen) szczególnie to 

uwydatnia. Niezrównoważenie powiat musi pokrywać środkami z innych obszarów.   

Z racji tego, że powiaty nie mają własnych dochodów trudno jest uzupełnić powyższą lukę. 

Udziały w podatkach są niewspółmiernie niskie w porównaniu do tego co powiat chciałby w 



tym obszarze realizować. Oświata jest bardzo ważna dla powiatu, to obszar kształcenia i 

wychowania młodego człowieka.  Prowadzone jest także szkolnictwo dla dorosłych. Odbywa 

się to w tych samych obiektach co kształcenie młodzieży. Daje ona możliwość rozwoju. 

Zapotrzebowanie jest. Stworzona oferta cieszy się popularnością. Jest rozchwianie między 

wydatkami a dochodami z powodu wzrostu cen, wzrostu płacy minimalnej i idących za tym 

oczekiwań. Powoduje to pewne trudności. Przez dwa lata powiat nie powinien narzekać na brak 

uczniów. W szkołach technikalnych uczy się dużo uczniów, jest to pewien ewenement na skalę 

województwa. Wiąże się to z tym, że na terenie powiatu zduńskowolskiego są dobre technika 

jak chociażby technikum Elektroniczne do którego chętnie przychodzi młodzież z sąsiednich 

powiatów.  

Komisja przyjęła informację. Nie wniosła uwag.  

 

Punkt 5 

Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego 

w I półroczu 2021 roku. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił powyższą informację. Informacje w zakresie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej  jak i przebiegu wykonania budżetu odzwierciedlają stan 

finansów. Obie informacje za I półrocze mają pozytywne wyniki, to jednak w otoczeniu tego 

co się dzieje na zewnątrz gdzie podatek PIT ulegnie znacznemu ograniczeniu, choć jest on 

niewielki w odniesieniu do powiatów to będzie odczuwalny jeżeli chodzi o budżet każdego 

powiatu.  Najpierw miało miejsce obniżenie stopy procentowej z 18 do 17. Teraz ma miejsce 

podniesienie kwoty wolnej od podatku do 30.tys. zł oraz zwolnienie osób do 26 roku życia z 

podatku czyli relatywnie niższa kwota podatków wpłynie do budżetu powiatu. W ślad za tym 

mamy odwróconą sytuacją pod względem kosztów, galopującą inflację, która może osiągnąć 

nawet 8 % w roku bieżącym, wzrosty cen co przedkłada się na wszelkie media, energię, paliwa 

o 1/3. Niepokojące jest obniżenie środków przy wzroście kosztów.  To rozchwianie kosztów 

może spowodować, że sytuacja w II półroczu będzie trudniejsza. Koszty zbilansują się z 

dochodami gdy chodzi o koszty i wydatki bieżące a w roku następnym w świetle oceny 

skarbnika powiatu, powiat może utracić podatek w kwocie 3,5 miliona złotych.  Zapowiedź 

osłonowa ma być częściowa na pokrycie kosztów. Będzie na poziomie 2,5 miliona złotych. 

Wydatki bieżące np. na wynagrodzenia będą musiały ulegać zmniejszeniu. Jest to trudne, gdyż 

ludzie zarabiają nisko w porównaniu do tego co się dzieje po stronie kosztowej. Rosną wydatki 

a nie ma możliwości pokrycia oczekiwań. Następuje tzw. proces spłaszczania wynagrodzeń, 



który budzi niezadowolenie. Jeżeli samorządy będą dalej w takiej kondycji to będą mieć 

problemy ze spięciem się budżetów.  

Komisja przyjęła informację. Nie wniosła uwag.  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

Punkt 6 

Informacja opisowa o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zduńskowolskiego za I półrocze 

2021 roku. 

        

Komisja przyjęła informację. Nie wniosła uwag.  

 

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.23/21. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/72/20 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego - FK.23/21.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , 

Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

NIEOBECNI (2) 

Hanna Iwaniuk , Dawid Mazurkiewicz 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Punkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie 

uchwalenia budżetu na rok 2021 - FK.24/21. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik omówił projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXVIII/73/20 w sprawie 

uchwalenia budżetu na rok 2021 - FK.24/21.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Katarzyna Chwiałkowska , Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , 

Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski  

NIEOBECNI (2) 

Hanna Iwaniuk , Dawid Mazurkiewicz 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Punkt 9 

Sprawy różne. 

 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Punkt 10 

Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 

 

Posiedzenie zakończyła Przewodnicząca Komisji.  

  

                                                             Przewodnicząca 

 

Katarzyna Chwiałkowska  


